



NOTICE TO RESIDENT

Lakeview Ditch Rehabilitation
Contract No. CP000892

PUBLIC INFORMATION SESSION – OPEN HOUSE

November 2025

You are invited:
Tuesday, November 25, 2025
6 to 8 pm
Ron Kolbus Lakeside Centre, Garden Room
102 Greenview Avenue, Ottawa

Dear Resident,

The City of Ottawa invites you to attend a public information session – open house to discuss the proposed ditch rehabilitation project in your neighbourhood. Staff will be present to answer questions and receive comments. Comment forms will also be available in person and on the project website.

There will not be a formal presentation during this open house. Please attend at your leisure.

More information about the project can be found at ottawa.ca/LakeviewDitches

- What:** The proposed works will include rehabilitating the drainage system in the City right of way by redirecting flows, re-establishing existing ditches and replacing roadway and driveway culverts where required. Additionally, a section of storm sewer will be replaced on Holly Acres Road from Carling Avenue to south of Hillview Road (approximately 250 metres total length). The City is also investigating the feasibility of a sidewalk on Westdale Avenue.
- Why:** To improve existing drainage conditions throughout the Lakeview community to mitigate drainage issues.
- When:** Construction is planned to start in summer 2026 and be completed by fall 2027.
- Where:** Lakeview community: Aero Drive, Corkstown Road, Fairfield Street, Hillview Road, Holly Acres Road, Horner Drive, Inkster Street, River Bend Drive, Westdale Avenue.
- Who:** The City of Ottawa has retained the design consulting firm, Robinson Consultants, to develop a design for the project.

Safety

The City of Ottawa is committed to safety in and around project sites. The project team continues to work closely with the industry and to comply with recommendations provided by municipal, provincial and federal health officials, as well as the Ministry of Labour, Immigration, Training and Skills Development.

For further information about this project and/or to submit comments, please contact the City’s Project Manager:

City Project Manager
Ryan Brault, P.Eng.
Senior Engineer, Infrastructure Projects
100 Constellation Drive, Ottawa, ON K2G 6J8
Tel.: 613-580-2424, ext. 32540
Email: ryan.brault@ottawa.ca

cc: Councillor Theresa Kavanagh, Ward 7 – Bay

Accessible formats and communication supports are available, upon request, at the following link:
www.ottawa.ca/accessibleformat



AVIS AUX RÉSIDENTS

Remise en état des fossés dans le secteur de Lakeview
Contrat n° CP000892

SÉANCE D'INFORMATION PUBLIQUE — PORTES OUVERTES

Novembre 2025

Invitation :
Le mardi 25 novembre 2025
de 18 h à 20 h
salle Jardin du Centre Ron-Kolbus Lakeside
102, avenue Greenview, Ottawa

Madame,
Monsieur,

La Ville d'Ottawa vous invite à participer à une séance d'information publique (formule portes ouvertes) pour discuter d'un projet de remise en état de fossés dans votre secteur. Des intervenants de la Ville seront présents pour répondre à vos questions et prendre connaissance de vos commentaires. Des fiches de commentaires seront également disponibles sur place et sur le site Web du projet.

Aucune présentation officielle n'est prévue dans le cadre de cette séance. Vous pouvez y assister au moment qui vous conviendra.

Pour en savoir plus sur ce projet, consultez la page ottawa.ca/fossesLakeview

Quoi : Les travaux proposés consisteront à remettre en état le système de drainage qui se trouve dans l'emprise de la Ville en redirigeant les flux d'eau, en restaurant les fossés actuels et en remplaçant au besoin les ponceaux des chaussées et des entrées de cour. De plus, un tronçon de l'égout pluvial sera remplacé le long du chemin Holly Acres, entre l'avenue Carling et le sud du chemin Hillview (sur une longueur totale d'environ 250 mètres). La Ville examine par ailleurs la possibilité de construire un trottoir le long de l'avenue Westdale.

Pourquoi : Pour améliorer le drainage dans l'ensemble du secteur de Lakeview afin d'atténuer les problèmes d'évacuation de l'eau.

Quand : Les travaux devraient commencer à l'été 2026 et prendre fin l'automne 2027.

Où : Secteur de Lakeview : promenade Aero, chemin Corkstown, rue Fairfield, chemin Hillview, chemin Holly Acres, promenade Horner, rue Inkster, promenade River Bend, avenue Westdale

Qui : La Ville d'Ottawa a confié la réalisation des études techniques liées au projet à la société d'experts-conseils Robinson Consultants.

Sécurité

La Ville d'Ottawa est déterminée à assurer la sécurité à l'intérieur et aux alentours des chantiers. L'équipe responsable du projet continue de travailler en étroite collaboration avec le secteur et de respecter les recommandations émises par les autorités sanitaires municipales, provinciales et fédérales, ainsi que par le ministère du Travail, de l'Immigration, de la Formation et du Développement des compétences.

Pour en savoir plus sur ce projet ou soumettre vos commentaires, veuillez communiquer avec le gestionnaire de projet de la Ville.

Gestionnaire de projet de la Ville

Ryan Brault, ing.
Ingénieur principal, Projets d'infrastructure
100, promenade Constellation, Ottawa (Ontario) K2G 6J8
Tél. : 613-580-2424, poste 32540
Courriel : ryan.brault@ottawa.ca

c. c. : Theresa Kavanagh, conseillère du quartier 7 – Baie

Des formats accessibles et des soutiens à la communication sont offerts sur demande à l'adresse ottawa.ca/formatsaccessibles.